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GGK nie będzie patronował powołaniu samorządu
W trakcie spotkania głównego geodety kraju z przedstawi-
cielami organizacji geodezyjnych, które odbyło się 2 grud-
nia, poruszono m.in. temat powołania samorządu zawodo-
wego geodetów i kartografów. Przypomnijmy, że w połowie 
września 2013 r. cztery organizacje – Geodezyjna Izba 
Gos podarcza, Polska Geodezja Komercyjna, Stowarzyszenie 
Kartografów Polskich oraz Polskie Towarzystwo Geodezyjne 
– wystąpiły do GGK o powołanie i objęcie patronatem zespo-
łu roboczego, który miałby zająć się opracowaniem koncepcji 
samorządu zawodowego. 
Jak można przeczytać w relacji opublikowanej na stronie 
PGK, podczas grudniowego spotkania GGK Kazimierz Bu-
jakowski stwierdził, że nie może podjąć się tego zadania. 
Decyzję taką podjął po odmowie poparcia inicjatywy przez 
Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji. Niemniej jednak temat 
ten ma być przedmiotem debaty sejmowej w kontekście prze-
pisów o deregulacji. Zorganizowanie pierwszego spotkania 
w tej sprawie zaplanowano na styczeń 2014 r. Uczestnikami 
narady, której ma przewodniczyć GIG, będą przedstawiciele 
różnych organizacji geodezyjnych i kartograficznych, a także 
urzędów związanych z geodezją.
Podczas spotkania podjęto również tematy: zamówień publicz-
nych, zniesienia kontroli opracowań w ośrodkach dokumentacji 
geodezyjnej, kształcenia kadr geodezyjnych, a także udzia-
łu urzędników w rynku usług geodezyjnych. W rozmowach 
oprócz GGK i jego zastępcy Jacka Jarząbka wzięli udział pre-
zes GIG Rafał Piętka oraz prezes PGK Waldemar Klocek.

Źródło: PGK

w trakcie XI posiedzenia 
Rady Infrastruktury Infor-

macji Przestrzennej (Warsza-
wa, 4 grudnia) dużo miejsca 
poświęcono planom wdro-
żeniowym INSPIRE na la-
ta 2014-15. O budowie IIP 
w Ministerstwie Środowiska 
mówiła Ewa Madej-Popiel, 
zastępca dyrektora Departa-
mentu Informacji o Środowis-
ku. Funkcjonujący w resorcie 
zespół opiniująco-doradczy 
do spraw infrastruktury two-
rzą przedstawiciele wszyst-
kich jednostek podległych MŚ 
zaangażowanych we wdraża-
nie dyrektywy INSPIRE. Jest 
to ciało wewnątrzresortowe, 
ale na posiedzenia zespołu 
zapraszani są specjaliści oraz 
eksperci zewnętrzni, w tym 
przedstawiciele firm. Efektem 
jego prac jest m.in. koncep-
cja rozwoju Ekoportalu, któ-
ry miałby się stać resortową 
bazą IIP. Ewa Madej-Popiel 
przedstawiła także plany mi-
nisterstwa na najbliższe 2 lata 
obejmujące m.in. zakończe-
nie inwentaryzacji zasobów, 
opracowanie narzędzi do 
harmonizacji danych oraz roz-
poczęcie budowy Ekoportalu.

J acek Jarząbek, zastępca 
głównego geodety kraju, 

przedstawił główne zadania, 
które GUGiK zamierza zre-
alizować w latach 2014-15. 
Do najważniejszych należy 
bieżąca aktualizacja zbio-
rów danych, za które odpo-
wiada urząd (m.in. danych 
adresowych). W następnych 
latach GUGiK będzie się rów-
nież musiał zmierzyć z koor-
dynacją realizacji tematów 
z załącz nika III dyrektywy 
INSPIRE, które dotyczą reje-
strów nie jednej, a kilku insty-
tucji. Zastępca GGK zapo-
wiedział również kontynuację 
szkoleń.
W dyskusji Kajetan Wojsyk, 
zastępca dyrektora ds. euro-
pejskich Centrum Systemów 
Informacyjnych Ochrony Zdro-
wia, opisał problem, z którym 
boryka się Centrum mające 
integrować wybrane rejestry 

iiP ma problemy, ale idzie naprzód

związane ze służbą zdrowia. 
Brakuje mianowicie podstaw 
prawnych do modyfikacji znaj-
dujących się w tych rejestrach 
danych adresowych. Dane te 
w znaczący sposób różnią 
się między sobą, co uniemoż-
liwia pełną integrację. Dyrek-
tor Departamentu Programo-
wania i Koordynacji Badań 
GUS Janusz Dygaszewicz 
potwierdził, że obecnie bra-
kuje procedury uspójnienia, 
dzięki której rejestry publiczne 
zawierałyby dane adresowe 
zgodne z danymi referencyj-
nymi. Podkreś lił również, że 
z takimi problemami boryka 
się nie tylko resort zdrowia, 
ale również cała administracja 
publiczna. Dyrektor Instytutu 
Geodezji i Kartografii Marek 
Baranowski dodał, że na kolej-
nych posiedzeniach Rada po-
winna przyjrzeć się problema-
tyce danych referencyjnych.

o niskiej jakości danych 
w rejestrach wspomniał 

Bartosz Skaldowski, zastęp-
ca dyrektora Narodowego 
Instytutu Dziedzictwa. Rejestr 
zabytków, który został założo-
ny kilkadziesiąt lat temu, do tej 
pory nie był porządkowany. 
Obecnie prowadzona jest 
weryfikacja stanu prawnego 
ze stanem faktycznym. W jej 
wyniku stwierdzono m.in., 
że blisko 2 tys. obiektów obję-
tych ochroną... nie istnieje.
Katarzyna Krzywda z Mini-
sterstwa Infrastruktury i Rozwo-
ju mówiła natomiast o niechęci 

podmiotów trzecich – które 
nie są zobowiązane przez 
ustawę o infrastrukturze infor-
macji przestrzennej do pro-
wadzenia baz danych – do 
włączania się w budowę IIP. 
Jej zdaniem jednostki te oba-
wiają się kosztów udostępnia-
nia danych, a następnie utrzy-
mania infrastruktury.

P odczas posiedzenia przy-
jęto sprawozdanie Rady IIP 

za rok 2013 oraz plan prac 

na rok 2014. Wśród tematów, 
które mają być poruszone na 
spotkaniach w 2014 r., znalaz-
ły się m.in. wyniki monitoro-
wania postępu prac wdroże-
niowych dyrektywy INSPIRE 
oraz zastosowanie nowych 
technologii i zasobów danych 
geoprzestrzennych w pracach 
prowadzonych przez organy 
wiodące. Kolejne posiedzenie 
Rady zaplanowano na ma-
rzec 2014 r.

tekst i zdjęcie damian czekaj


